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                    AKADEMICKÝ SENÁT 

 

ZÁPIS č. 115 

ze zasedání konaného dne 29. dubna 2010 

Přítomni:  

doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D., Martina Hromádková, PhDr. Roman Chytilek, Ph.D., Mgr. Michal 

Pink, Ph.D., Bc. Alexandr Průša, Klára Slivoňová, Mgr. Hubert Smekal, M.A., Ph.D., Bc. Jiří Šimon, 

PhDr. Michal Vašečka, Ph.D., Mgr. Petra Vejvodová 

 

Omluvena:   

PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 

 

Hosté: 

doc. PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D., prof. PhDr. Ladislav Rabušic, CSc. 

 

Program jednání: 

   1)      Výroční zpráva FSS 

 2)      Směrnice děkana Č. 5/2010 o předmětech v anglickém jazyce 

 3)      Směrnice děkana Č. 6/2010 o zásadách při schvalování přestupů 

 4)      Různé 

 

Průběh jednání: 

Doc. Hloušek zahájil zasedání hlasováním o programu schůze (10 pro, 0 proti, 0 zdržel se). 

1. Děkan Rabušic představil výroční zprávu FSS za rok 2009. Poukázal na výpovědní hodnotu 

a informační bohatost takového materiálu. I tato zpráva bude zveřejněna na oficiálních 

webových stránkách fakulty a k dispozici bude rovněž na CD.  

https://is.muni.cz/auth/osoba/7317
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Doc. Hloušek vyzval k diskuzi ohledně výroční zprávy. Dr. Vašečka se zastavil u části týkající 

se workshopů a letních škol. Poukázal na fakt, že aktivity ve velké míře reprezentují spíše 

katedru politologie a mezinárodních vztahů a evropských studií a katedra sociologie ve výčtu 

příliš nefiguruje. Zeptal se, jak se toto dá upravit buď ještě nyní, nebo do budoucna. Děkan 

Rabušic odpověděl, že je samozřejmě možné zprávu před schválením ještě přepracovat. 

Uvedl, že informace obsažené ve výroční zprávě pocházejí ze všech databází příslušných 

pracovišť a pokud tato pracoviště nemají aktivity v databázi uvedené, neobjeví se ani ve 

výroční zprávě. Dr. Chytílek doplnil, že katedry jsou oslovovány, aby informace dodaly, a je 

jim sdělen i termín, do kdy tak mají učinit.   

Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 

 

2. Doc. Pitrová představila návrh směrnice o předmětech v anglickém jazyce. Vysvětlila, že 

novelizace byla nezbytná, protože původní směrnice neřešila administrativní proces. Nová 

směrnice by se týkala pouze bakalářského a magisterského prezenčního studia. Zohledňuje 

zahraniční výjezdy, které jsou považovány za splnění podmínky absolvování předmětu 

v anglickém jazyce. Rovněž upozornila, že novelizace byla nutná i z toho důvodu, že se 

množily žádosti o uznání předmětu v anglickém jazyce absolvovaného na jiné katedře či 

fakultě a jednalo se o předměty, které ne vždy odpovídaly studijní orientaci žadatele.   

Dr. Smékal upozornil na právně-technické nedostatky směrnice (číslování odstavců) a zeptal 

se, co znamená „pravidelně“ v čl. 2, odst. 1. Doc. Pitrová vysvětlila, že slovem „pravidelně“ se 

míní každoročně, v rytmu akademického roku, a vyjádřila obavu tento pojem zpřesňovat. Bc. 

Průša uvedl, že směrnice zpřísňuje podmínky, protože si takto student nemůže zapsat 

předmět na jiné fakultě. Doc. Pitrová odpověděla, že tomu tak není. Student si může zapsat 

předmět v anglickém jazyce na jiné fakultě, absolvovat ho jako „céčkový“ kurz a posléze 

přenést povolené množství kreditů.  

Následovala diskuze ohledně čl . 4, odst. 2, který byl v rozporu s čl. 3, odst. 3. Senát souhlasil 

se změnou čl. 4 , odst. 2 na: „S výjimkou studentů mezifakultních studií a případů podle čl. 3, 

odst. 3 se splněním směrnice považuje výhradně absolvování, nebo započítání předmětů 

s kódem oborů vypisovaných na FSS.“  

Dr. Pink upozornil s poukázáním na čl. 4, odst. 4, že směrnice nereflektuje absolvování 

studijního zahraničního pobytu v jiném jazyce než v anglickém. Senát souhlasil s úpravou čl. 
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4, odst. 4 na: „Splněním směrnice je rovněž absolvování předmětů FSS100, FSS400 v případě 

doložení absolvování předmětů v anglickém jazyce.“ 

Dále Senát souhlasil s úpravou čl. 5, odst. 2 na znění: „Tato směrnice nabývá účinnosti dnem 

vyhlášení.“ 

Bc. Průša se ještě vrátil k čl. 2 (povinnost kateder). Podle něj směrnice zavádí povinnost 

studentům a již nikoli katedrám, které pouze usilují. Doc. Hloušek s tímto nesouhlasil, stejně 

tak doc. Pitrová, která doplnila, že katedrám v tomto směru není možné více diktovat. 

Uvedla, že i když katedra nabídne např. 5 kurzů v anglickém jazyce, existuje stále možnost, že 

poptávka ze strany studentů nebude dostatečně naplněna a ne všichni si budou moci 

z kapacitních důvodů předměty zapsat. Děkan Rabušic upozornil, že tuto povinnost je možno 

splnit absolvováním zahraničního studijního pobytu v rámci programu Erasmus. Bc. Šimon 

dodal, že studentům FSS čl. 3, odst. 3 zůstává možnost splnit podmínku kdekoli v rámci 

univerzity. 

Dr. Smékal v závěru debaty ještě namítl, že název čl. 4 (Účinnost směrnice) je chybný. Došlo 

k úpravě na název „Všeobecná ustavení“. 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 1 zdržel se.  

 

3. Doc. Pitrová představila návrh směrnice o zásadách při schvalování přestupů. Původní 

směrnice nereflektovala všechny varianty, jako je mezifakultní studium. Nová směrnice se 

tomuto věnuje v čl. 19 a čl. 20. Ke změnám došlo i z hlediska terminologie. Nová směrnice 

přisuzuje odpovědnost za proces studijnímu oddělení, nikoli studentovi, jak uvádí původní 

směrnice. Senát souhlasil s úpravou čl. 21, odst. 2 na znění: „Tato směrnice nabývá účinnosti 

dnem vyhlášení.“ 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 

 

4. V rámci bodu různé se doc. Hloušek obrátil na studentskou komoru s dotazem, zda se 

hodlá angažovat v projektu na podporu preventivního očkování, s nímž se na vedení fakulty 

obrátilo zdravotnické zařízení MedicoPrevent. Bc. Průša uvedl, že ano a že studentská 

komora formuluje e-mail, který bude adresován studentům fakulty. Děkan Rabušic doplnil, 

že je na tomto e-mailu se studentskou komorou domluven a bude odeslán společným 

jménem.   
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Dále doc. Hloušek oslovil doc. Pitrovou s žádostí, zda by bylo možné dokončit pravidla 

přijímacího řízení dříve, aby senát měl více času na jejich prostudování. Doc. Pitrová uvedla, 

že reálná by mohla být polovina června. 

Bc. Průša navrhl změnu systému zápisu ze zasedání AS FSS MU, a to ve smyslu, že by se 

zapojili i členové komory akademických pracovníků. Návrh se s pozitivním ohlasem nesetkal. 

 

 

Další termín zasedání byl stanoven na čtvrtek 17. června 2010 od 16:00. 
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Usnesení: 

 

2010-04-29/1 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje výroční zprávu 

za rok 2009.   

 

2010-04-29/2 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje směrnici 

děkana č. 5/2010 o předmětech v anglickém jazyce. 

 

2010-04-29/3 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje směrnici 

děkana č. 6/2010 o zásadách při schvalování přestupů. 

 

 

 

.......................................................                          ....................................................... 

doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D.                                               PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 

předseda senátu                                                                   místopředsedkyně senátu 

 

 

 

zapsala: Petra Vejvodová 


